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Sportoviště při ZŠ – Výstavba atletického oválu

Projekt je spolufi nancován z rozpočtu Plzeňského kraje.
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Vážení a milí spoluobčané,
s napětím a obavami sledujeme zprávy z regionů napříč ce-
lou republikou. To, co postihlo tisíce lidí napříč naší zemí, je 
neskutečná katastrofa, a proto chceme všem, které povodně 
zasáhly, vyjádřit naši podporu a solidaritu.
Už v minulosti se ukázalo, že se v nejtěžších okamžicích do-
káže celé Česko semknout a táhnout za jeden provaz. I my 
nyní hledáme způsob, jak co nejlépe pomoci lidem, které po-
vodně v uplynulých dnech zasáhly. 
Pokud se chcete zapojit a pomoci, můžete se přihlásit jako dobrovolník přes zkuše-
né dobročinné organizace, např. Člověk v tísni (www.clovekvtisni.cz), Charita ČR 
(www.charita.cz) nebo Adra (www.adra.cz), přispět můžete i fi nančně, nejlépe do cíle-
ných sbírek, třeba již zmíněných dobročinných organizací. 

Jak jste si všimli, úvod našeho Zpravodaje jsem věnoval mnohem důležitějšímu tématu, 
než informacím o našem městě - tématu povodní. Rád bych tedy ještě takto požádal 
o projev solidarity každého z Vás dle Vašich individuálních možností. Největší sou-
časnou pomocí pro postižené oblasti jsou v prvé vlně dobrovolníci a jejich ruce, neboť 
v mnohých případech je technika neúčinná a pouze lidské ruce a svaly pomohou. Dal-
ším přínosem dobrovolníků je pozitivní energie, kterou přenáší na utrápené a zoufalé 
spoluobčany postižené povodní. Posuzuji to dle vlastní zkušenosti z roku 2002. Ve dru-
hé vlně přichází pomoc fi nanční a zde můžeme být aktivní opravdu téměř každý. Ať již 
pomůžete tak či onak, upřímně Vám za to děkuji. 
Nyní bych Vás rád opět informoval o tom, co se v našem městě (myšleno i v přilehlých 
obcích) vybudovalo, událo, co se děje a co nás čeká. Popíši je sestupně dle fi nanční 
náročnosti.
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Asi největší akcí je rekonstrukce školního hřiště u ZŠ – etapa č. 1 – výstavba atletické-
ho oválu, vč. přídavných atletických sektorů. Osobně mám z tohoto projektu velikou 
radost a těším se, že budou děti mít důstojné podmínky pro pohybové aktivity. Termín 
dokončení je říjen 2024. Další 2 etapy (beach voleybalové a workoutové hřiště) bychom 
se pokusili realizovat v příštím roce.

Dalšími dokončenými projekty jsou:
✓ Rekonstrukce prostoru u kotelny – zrenovoval se prostor před kotelnou a přesunuly 
    se kontejnery na odpad. Tímto jsme zabili tři mouchy jednou ranou,

• z kulturního domu nekoukáme na nevzhledné popelnice při kulturních akcích,
• doposud zanedbaná nevyužitá plocha před kotelnou získala smysluplné využití,
• vytvořili jsme nová parkovací místa nejen pro návštěvníky kulturních akcí, ale pře-
devším pro obyvatele domu č.p. 265 a č.p. 213. Tímto bych je chtěl požádat, aby 
předmětnou plochu začali postupně využívat, neboť dosavadní parkování v ulici 
před kulturním domem je z dopravně bezpečnostního hlediska nevyhovující a bude 
v nejbližší době osazeno dopravní značkou s omezením. Děkuji tímto za pochopení.

✓ Rekonstrukce silnice v Rájově a v Přimdě.
✓ Rekonstrukce kašny na náměstí – termín dokončení je konec října.
✓ Instalace kamerového systému v ul. Nová – termín dokončení konec října.
✓ Výstavba dětského hřiště v Třískolupech.
✓ Výstavba opěrné zdi Třískolupy.
✓ Úprava příkopu v obci Málkov.

Na mnohé z realizovaných projektů se podařilo v součtu získat z Plzeňského kraje 
cca 3,8 mil. Kč. 
Kromě zmíněných akcí provádíme rekonstrukci bytu 3+1 v ul. Borská 265, rovněž řeší-
me se stavební fi rmou problémy se zatékáním vody do prostor krčku v bazénu.
Za nedlouho začneme opět připravovat rozpočet na rok 2025, ve kterém nás ovšem 
čeká velká investice spojená s instalací fotovoltaické elektrárny (FVE) na budově ZŠ 
a bazénu.
Závěr psaní úvodníku bych rád zakončil pozváním na některé tradiční kulturní akce, 
které nás v nejbližší době čekají, a na které se těším, že se společně potkáme, ať už při 
zpívání koled pod vánočním stromem na náměstí nebo v jedné z mnoha našich kapliček. 
Rovněž se těším na vánoční koncert Lenky Filipové v našem kulturním domě v Přimdě. 
V souvislosti s pořádáním kulturních akcí děkuji všem, kdož se aktivně ve svém volném 
čase podílejí na jejich organizaci.

Přeji nám všem zdraví, klid a úsměv na tváři (i když zrovna slunce nesvítí). Našim spo-
luobčanům postiženým povodněmi přeji co nejvíce odolnosti, vnitřní síly a maximální 
vnější pomoci. 

Ing. Jan Junek, starosta
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Informace z Městského úřadu Přimda

Opět připomínáme splatnost poplatků!

Místní poplatky:
- Za svoz odpadu – splatnost do 29.2.2024, 2. splátka do 31.7.2024 
- Za psa – splatnost do 30.4.2024 
- Ubytovací poplatky – do 15 dnů po uplynutí každého čtvrtletí

Nájemné:
- Z pronájmu pozemků – splatnost do 31.10.2024
- Z pronájmu zahrádek – splatnost do 30.4.2024

Veškeré poplatky lze uhradit hotově v pokladně městského úřadu nebo na účet města
č. 2111520729/2700 (platba musí být jednoznačně identifi kována).

PODĚKOVÁNÍ
Rádi bychom všem občanům a místní komunitě vietnamských občanů touto ces-
tou srdečně poděkovali za Vaše materiální dary, které jste poskytli na pomoc pro 
lidi zasažené povodněmi. Vaše štědrost umožní pokračování potřebné pomoci těm 
lidem, kteří ji nejvíce potřebují. 
Děkujeme.                                 

Jana Bartošová, zástupce Oblastní charity Bor 
Pavel Hrůza, SDH Přimda
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Dešťová voda
Povinností vlastníka nemovitosti je likvidovat dešťové vody na svém pozemku. 

V naší obci se vyskytuje velké množství budov, které mají sveden okap na komunikaci 
nebo okraj komunikace.

Jedná se nejen o domy, provozovny, chaty, ale i garáže. Voda svedená na komunikace 
poškozuje danou komunikaci (porušení zákona č. 13/1997 Sb. O pozemních komuni-
kacích odst.2 písm. e) a také zvyšuje množství vody na veřejném prostranství, která 
pak teče proudem po spádu a může způsobit problémy chodcům, provozu vozidel, ale 
i škody na majetku jiných vlastníků nemovitostí.

Žádáme tímto vlastníky nemovitostí, aby co nejdříve napravili tento stav a své okapy 
přesměrovali na své pozemky tak, aby nepůsobili škodu na cizím majetku. Děkujeme.

Pavel Hrůza, místostarosta

Jubilea

K významnému životnímu jubileu jsme popřáli nebo popřejeme těmto spoluobča-
nům:
červenec: Marie Turková, Jaroslava Doležalová, Jitka Jonáková, Jaroslav Linek

srpen: František Vítek, Libuše Dvorská, Miloslav Kunt, Irena Šteff ková, 
 Božena Martínková, Karel Halla

září: Zdeněk Morkus, Bartoloměj Zavalaný, 
 Milada Sedláková, Maria Kozáková, 
 Václav Houzar, Luboš Petrus, Julius Veselý, 
 Helena Schlöglová, Marie Svítková, 
 Růžena Altmanová, Věra Oslizloková, 
 Marie Gajdošová

říjen: Eliška Bubnová, Vladimír Nešvára, 
 František Větrovec

listopad: Vlasta Petrlíková, Josef Větrovec, Vladimír Hofman, 
  Alexander Agapov, Petr Kraus, Ludmila Hofmanová, 
  Marie Dufková, Josef Městka, Jiří Altman

prosinec: Jan Zatloukal, Berta Dočkalová, Jiřina Hlaváčková, František Dvořák, 
  Miloš Korda, Emilie Javorská 

Všem jubilantům přejeme jen to nejlepší, hodně zdraví, štěstí, spokojenosti 
a pohody.
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Vítání občánků

Sbor pro občanské záležitosti ve spolupráci s městem Přimda připravuje 
na 13. listopadu  2024 vítání občánků. Vítat budeme dětičky narozené od 1. 3. 
do 31. 8. 2024.
Rodičům a jejich dětem bude zaslána písemná pozvánka. 
Žádáme tímto rodiče o potvrzení účasti na vítání občánků 
(osobně na MěÚ Přimda-matrika, na telefonní číslo: 371 519 176 
nebo 724 961 880 - i SMS, e-mailová adresa: 
matrika@mestoprimda.cz). 

Děkujeme.

ání občánků 
číslo: 371 519 176 

Kultura občanům
Občanům našeho města a spádových obcí nabízíme návštěvu divadelního představe-

ní ve Velkém či Novém divadle v Plzni.
Společný projekt Divadla Josefa Kajetána Tyla v Plzni, Plzeňského kraje a našeho 

města je přednostně určen pro naše seniory, ale v případě volných míst se mohou diva-
delního představení zúčastnit i ostatní občané.

Projekt zahrnuje celkem 4 představení:

2. 11. 2024      14.00 sobota Jesus Christ Superstar - muzikál Nové divadlo             510 Kč

5. 1. 2025        14.00 neděle Klapzubova jedenáctka - činohra Nové divadlo 270 – 330 Kč

23. 2. 2025      14.00 neděle Nabucco - opera  Velké divadlo 240 – 270 Kč

29. 3. 2025      14.00 sobota Malý princ - muzikál  Nové divadlo 290 – 350 Kč

Město Přimda ve spolupráci s Plzeňským krajem zajistí dopravu autobusem 
a zprostředkuje nákup vstupenek, občan si zakoupí pouze vstupenku a nemusí se starat 
o dopravu. Cena vstupenky se odvíjí od řady a místa k sezení.

Na muzikál Jesus Christ Superstar jsou již všechny vstupenky zarezervované, ale již 
nyní si můžete rezervovat vstupenky na komedii Klapzubova jedenáctka.

Rezervace vstupenek: osobně na MěÚ Přimda nebo na tel. 371 519 170 
nebo 724 961 880.
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Přehled kulturních akcí, které pro Vás připravují město Přimda ve spolupráci s kul-
turní komisí, Přimdská sportoviště, Sbor dobrovolných hasičů, spolky a nadšenci z řad 
občanů.
12. 10. Soutěž O nejhloupějšího sedláka           bývalé kluziště

13. 10. Divadlo – komedie Firemní večírek           Společenský sál

  1. 11. Přednáška – cestovatel Jakub Greschl o Kubě        Zasedací místnost čp. 110

  2. 11. Soutěž O nejhezčí halloweenskou dýni          Před plaveckým areálem

16. 11. Maškarní pro děti – Tancohrátky s Culinkou          Společenský sál

16. 11 Discoparty – Verona live            Společenský sál

30. 11. Rozsvícení vánočního stromu                        náměstí, Přimda

prosinec Zdobení perníčků                          bistro plav. areálu

  1. 12. Adventní otevírání kapliček           Kaple Újezd, Malé Dvorce

15. 12. Adventní otevírání kapliček           Kaple Mlýnec, Kundratice, 
               Třískolupy

20. 12. Vánoční koncert – Lenka Filipová           Společenský sál

24. 12. Přimdský otužilec            Farma Údolíčko

KALENDÁŘ AKCÍ

Rozsvícení vánočního stromu
Srdečně Vás zveme na tradiční rozsvícení 

vánočního stromu na Přimdě, 
v sobotu 30. 11. 2024 

od 17 hodin na náměstí. 

Svařák, vánoční dobroty, výrobky od Tvořilek 
a zpívání koled. 

Přijďte se vánočně naladit a pobavit. 
Nezapomeňte si vzít své hrnečky. 

Veškerý výdělek akce bude věnován 
na dobročinné účely. 
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VÁNOČNÍ KONCERT

LENKY
FILIPOVÉ

Společenský sál Přimda
od 19 hod.   Vstupné 450 Kč

Předprodej vstupenek zahájen na matrice MěÚ Přimda 
Tel. 371 519 176, e-mail: matrika@mestoprimda.cz.

20. 12. 
2024
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ZPRÁVY Z LEDOVÉ VODY, 
ANEB CO TĚ NEZABIJE, TO TĚ POSÍLÍ! 

Zdravíme po roce všechny příznivce otužování! Máme tu opět krásný podzim 
a ten pravý čas pro zahájení otužování, ať už ve venkovním prostředí anebo doma pod 
studenou sprchou. Začni právě nyní, ať se můžeš i Ty s námi ponořit do ledové vody 
a užít si nepopsatelný pocit očistné adventní koupele mezi kostkami ledu. Zveme Tě 
na 5. ročník  Přimdského otužilce, který se uskuteční jako tradičně 24. 12. 2024 
v 11 hod. na farmě Údolíčko. Zveme všechny, koho téma otužování zajímá. Součástí akce 
bude oheň a horký čaj na zahřátí. Rádi Tě přivítáme v KPLM (Klub přimdských ledních 
medvědů)! 

Za KPLM  Honza Junek  (tel: 731 476 824)

Zprávy z Mateřské školy v Přimdě 

V březnu mateřskou školu navštívila, po dlouhých 8 letech, Česká školní inspek-
ce, dvě paní inspektorky zkontrolovaly část pedagogickou, zúčastnily se přímé 
výchovné práce u p. učitelky Fišperové a u p. ředitelky Růžičkové, vyšly se podí-
vat i na organizaci a kvalitu pobytu venku, prošly si veškerou agendu dokumentů 
MŠ přes matriku, třídní knihy, školní a třídní vzdělávací plány, diagnostiku dětí, 
portfolia, školní a vnitřní řády, záznamy z pedagogických rad, hodnocení činnosti 
MŠ, protokoly a záznamy o provedených kontrolách, personální dokumentaci, 
mzdovou a hospodářskou dokumentaci a účetní evidenci (přidělené dotace, roz-
vojové programy a jiné projekty poskytnuté ze státního rozpočtu, a to včetně vy-
účtování), dokumentace k prevenci chování dětí, zkontrolovaly také dokumentaci 
pro kontrolu bezpečnosti a ochrany zdraví dětí…., neopominuly ani veškerou do-
kumentaci týkající se školního stravování, vnitřní řády, HACCP, normování jídla, 
pestrost jídelníčku, stanovení a kalkulace stravování.

Ohlédnutí za uplynulým školním rokem 2023/2024: 
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Nebyly zjištěny nedostatky, žádné pochybení. Za pedagogickou činnost, vedení 
dokumentace jsme obdržely dokonce několik pochval, kladně jsme byly hodno-
ceny také za mimoškolní nadstandardní aktivity, za kvalitní další vzdělávání pe-
dagogických pracovníků.

Hodnocení ČŠI nás potěšilo, neboť celý školní rok se nesl v nevídané nemocnos-
ti pedagogů i provozních pracovnic, 5 měsíců jsme sloužily bez 1 pedagogické 
pracovnice.

Během školního roku se nám podařilo uskutečnit 25 akcí, slavnostní rozloučení 
s předškoláky bylo opět v zasedací místnosti na náměstí, nově si předškolní děti 
vyzkoušely přespat v mateřské škole se svými učitelkami - A. Růžičkovou a V. 
Končickou, nejprve si vyrazily na hrad za rytířem, pomohly mu s plněním něko-
lika úkolů, potom se vydatně najedly v místní restauraci , objednaly si pizzu , co 
už nesnědly, nechaly si k snídani, a pak už zalehly každý do své postýlky v ložnici 
školky, leckteří ani nedoposlouchaly pohádku a klidně usnuly….ráno byly první 
ve třídě a vyprávěly zážitky svým kamarádům.

Celodenní výlet byl po několika letech do Svíčkárny Rodaz v Liticích, kde si děti 
vyrobily svíčku a naplnily skleničku vonnou solí, poobědvaly šťavnatý řízek od 
paní kuchařky a vydaly se do ZOO Plzeň, děti si zahradu prohlédly po skupinách, 
osvěžily se nanukem a spokojené, plné dojmů se vracely domů.
Plavání ve třídě předškoláků bylo letos jen na minimální úrovni, během roku jsme 
„odplavaly“ nejméně lekcí za celou dobu provozu bazénu, kdy chodíme plavat, 
může za to nemocnost dětí a klesající zájem dětí o pohyb vůbec.
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Školní rok 2024/2025
Školní rok jsme slavnostně zahájili 
2. září plně obsazenou MŠ, s 18 no-
vými dětmi, téměř neplakaly, byly 
velmi statečné, doufáme, že se jim 
ve školce zalíbí a budou do ní cho-
dit zvesela a spokojené domů.

První školní den se na děti přišli 
podívat zástupci našeho zřizo-
vatele, a to rovnou pan starosta 
Ing. Jan Junek a pan místostarosta 
Pavel Hrůza, máme radost, že se 
o dění v MŠ osobně zajímají.

První měsíc adaptace máme za sebou a už se rozjíždí nadstandardní aktivity – 
plavání předškolních dětí v Plaveckém areálu v Přimdě, pravidelné návštěvy 
v tělocvičně v ZŠ Přimda.

Za sebou máme vánoční fotografování a čekají nás další zajímavé akce, např. 
podzimní tvoření s rodiči, tradiční Zavírání lesa, přijede k nám divadlo s veselou 
pohádkou O makových buchtách, přivítáme nové občánky města, netrpělivě bu-
deme čekat návštěvu Mikuláše a v prosinci všem rodičům a přátelům školy před-
vedeme, co jsme se už od začátku školního roku naučily na Vánoční besídce…

Těšíme se, že se na některých akcích společně potkáme. Všem dětem přejeme 
krásné zážitky, pohodu a spoustu nových poznatků v MŠ. Všem zaměstnancům 
hodně pozitivní energie a radosti z pracovních úspěchů.

Alena Růžičková, ředitelka MŠ

Ukliďme Česko Stavíme města

Vycházka
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Konec školního roku 2023/2024 byl ve znamení oslav 50. výročí otevření budovy školy. 

K tomuto výročí jsme uspořádali den otevřených dveří a následně i školní ples. V rám-
ci dne otevřených dveří jsme připravili pro rodiče ukázku toho nejlepšího, co máme. 
Nejen, že hosté měli možnost nahlédnout do zrekonstruovaných učeben, ale měli také 
možnost si nějaké aktivity vyzkoušet. Jednalo se zejména o práci s novým IT vybave-
ním: virtuální realitou, ozoboty, Sphero mini či práci na interaktivní tabuli.

Žáci vytvořili pod vedením svých vyučujících mnoho výrobků, které si mohli hosté za-
koupit - např. kalendář, pexeso, pohlednice Přimdy, publikaci Historie školy a Brožuru 
tvořivých nápadů aj.

Se dnem otevřených dveří bylo spojeno také setkání bývalých zaměstnanců školy. Ně-
kteří se do školy dostali po velice dlouhé době a potěšilo nás, když nás pochválili za to, 
co se ve škole změnilo k lepšímu. Nejen bývalí zaměstnanci školy, ale i další hosté měli 
radost, že si mohli prohlédnout starou fotogalerii.

S oslavou 50. výročí otevření školy byl spojen také školní ples. Do programu byly 
zapojeny i členky kroužku Zumba, které na plese pod vedením Věry Hotové vystoupi-
ly. Kladně bylo hodnoceno vystoupení i dalších účinkujících - bývalých a současných 
vietnamských žákyň a dospělých vietnamských žen, které zatančily tradiční vietnamské 
tance. Velký dík patří členům SDH Přimda, kteří nám školní ples pomohli zorganizovat.

Ve školním roce 2023/2024 pracovali naši žáci opět na řadě eTwinningových projektů: 
Čas na relax (4. a 9. třída), Lernen mit Bildern (9. třída v hodinách němčiny), Verbor-
gene Schätze-Skriti zakladi-Skryté poklady (8. třída při hodinách německého jazyka), 
Digitale Familie (7. B v rámci německého jazyka), Time to travel (žáci navštěvující 

Zprávy ze školy

Školní ples
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volitelný předmět projektový seminář) a Entdecke Slowenien (žáci navštěvující vol-
nočasový ERAklub). Čtyři z těchto projektů (Čas na relax, Verborgene Schätze-Skriti 
zakladi-Skryté poklady, Entdecke Slowenien a Time to travel) byly oceněny Národním 
certifi kátem kvality. 

V rámci projektů „Entdecke Slowenien“ a „Verborgene Schätze-Skriti zakladi-Skryté 
poklady“ se na začátku dubna 2024 uskutečnilo mezinárodní setkání žáků ve Slovin-
sku. Ve čtvrtek 4. dubna se v Idriji sešli žáci všech čtyř partnerských škol (OŠ Idrija, 
OŠ Cerkno, MS Writensfeld, ZŠ Přimda), navštívili společně museum Gewerkenegg 
a poté si zahráli pokladovou hru. Pro naše žáky bylo čtvrteční hledání pokladu jen jed-
nou z aktivit, kterým se mohli společně se svými slovinskými kamarády věnovat. Díky 
programu Erasmus+ totiž strávili ve Slovinsku celý týden a v rámci projektů Entdecke 
Slowenien a Verborgene Schätze měli možnost poznat jak krásy, tak kulturu a historii 
této krásné země. 

Projekt „Entdecke Slowenien“, na němž naši žáci spolupracovali s partnery ze slo-
vinské Idrije, jsme přihlásili do bavorské soutěže „Die Deutschen und ihre östlichen 
Nachbarn – Wir in Europa“. Náš projekt byl úspěšný a získal společně s projektem 
„Seit Jahrhunderten sind wir verbunden“, na němž pracovali naši partneři z Cerkna a 
Weitensfeldu zvláštní cenu ve věkové kategorii 3 (žáci 7. - 10. tříd). Porota ocenila pře-
shraniční spolupráci všech čtyř škol. Tato spolupráce probíhala celý rok online v rámci 

Erasmus+ - Setkání ve Slovinsku
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eTwinningu, na začátku dubna 2024 
došlo k výše zmíněnému osobnímu 
setkání žáků a vyučujících ve slo-
vinské Idriji. Zvláštní cenu, jež byla 
v historii soutěže udělena vůbec po-
prvé, převzali zástupci všech čtyř 
škol v německém Rothenburgu ob 
der Tauber na konci července 2024.

V červnu 2024 navštívilo díky pro-
gramu Erasmus+ 16 žáků naší školy 
ZŠ Š. M. Daxnera v Rimavské So-
botě. Společně se slovenskými ka-
marády poznávali pro změnu krásy 
Slovenska (Košice, kaštiel Betliar, 
jeskyni Domica aj.

Program Erasmus+ je určen nejen 
žákům, ale i pedagogům. Nabídku 
zúčastnit se zahraničních metodic-
kých kursů využily Karolína Ruban-
tová (absolvovala kurs zaměřený 
na vzdělávání pro život ve Finsku 
a kurs věnovaný internacionalizaci 
ve Španělsku) a Jana Anděl Valeč-
ková (kurs zaměřený na rozvoj di-
gitálních kompetencí). Kromě kursů 
v zahraničí mohou pedagogové vy-
užít i tzv. stínování v některé z ev-
ropských škol. J. Anděl Valečková 
odjela v rámci stínování na Sloven-
sko do CSŠ Dolný Kubín, kde měla 
možnost navštívit hodiny informa-
tiky, vyzkoušet si práci s virtuální 
realitou, zapojit se do projektové 
výuky na 1. stupni školy.

Ve školním roce 2022-23 se naši 
žáci zapojili do velice úspěšného 

Erasmus+ - Setkání ve Slovinsku

Slavnostní předávání ocenění v Rothenburgu o. d. Tauber

Erasmus+ - Setkání na Slovensku



15

eTwinningového projektu UNICEF-Puppen auf Europareise, který korunovali závěreč-
ným mezinárodním setkáním v Polsku. Projekt získal Národní i Evropský certifi kát 
kvality, byl prezentován na mezinárodních seminářích v Bruggách a v Praze a v září 
2024 byl odměněn Evropskou jazykovou cenou Label.

Na konci školního roku jsme se společně 
rozloučili s paní Mgr. Marií Vítkovou, 
která odešla do důchodu. Na Přimdě 
strávila celý svůj profesní život. Přeje-
me jí, aby na Přimdu ráda vzpomínala.

Školní rok jsme začali se 197 žáky, kteří 
se již velice těší (podobně jako vyuču-
jící), až bude dokončena rekonstrukce 
školního hřiště a budou moci sportovat 
na novém hřišti.

 Mgr. Jana Anděl ValečkováLoučení s M. Vítkovou

Erasmus+ - Setkání na Slovensku
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V první polovině září proběhla v areálu 
provozní uzavírka, během které jsme 
částečně zrekonstruovali fi tness. 
Došlo k výměně koberce, výměně zrca-
del a výmalbě stěn.
Dále byla opravena chodba u schodiště 
vedoucího do bazénové haly. Zde řeší-
me dlouhodobý problém se zatékáním, 
což je patrné na zdech nad schodištěm. 
Problematická místa byla znovu opra-
vena a vybílena.

V průběhu uzavírky jsme také provedli 
opravu topení v bazénové hale a částeč-
né opravy dlažby v sauně a sprchách.
V poslední fázi jsme dokončili výměnu 
svítidel za úsporná. Nyní máme v ce-
lém areálu již LED osvětlení, které za-
ručí úsporu elektrické energie.

Pořádané akce:
Koncem měsíce září proběhl v pla-
veckém bazénu nábor nových plavců 
do plaveckého kroužku. Bylo přija-
to 14 dětí, které se s námi budou učit 
plavecké styly: kraul, znak a prsa. 
Nedílnou součástí výuky je také se-
známení se záchranou tonoucího 
ve volné přírodě. Do našeho kroužku bude nyní docházet 41 dětí. Poděkování patří in-
struktorům panu Josefu Valíčkovi a Aleši Ficnarovi, kteří se každé pondělí dětem věnují 
a předávají jim své plavecké zkušenosti.
První říjnovou sobotu jsme pro děti připravili již třetí ročník PŘIMDSKÉ DRAKIÁ-
DY.
Na listopad plánujeme oblíbenou soutěž O NEJHEZČÍ HALLOWEENSKOU DÝNI, 
která se uskuteční v sobotu 2. listopadu.
V prosinci pozveme na každoroční zdobení perníčků, které proběhne v bistru plavec-
kého areálu.

Plavecký areál Přimda - informace pro návštěvníky
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Od poloviny ledna do konce února 2024 probíhal na Přimdě v krásném prostředí spo-
lečenského sálu 2. ročník tanečního kurzu pro dospělé. Zkušenými lektory byli taneční 
mistři manželé Cíchovi ze Stoda, kurz měl 6 výukových hodin a závěrečný večírek.

O taneční kurz byl mimořádný zájem, dokonce se na některé tancechtivé páry nedo-
stalo. Do kurzu bylo přihlášeno 28 tanečních párů, což bylo skutečně dost i na tak velký 
sál, jaký má Přimda. Ani letos nebyla o prima náladu nouze, skvělá parta lidí, kteří se 
příjemně pobavili, odreagovali a zatančili si několik druhů tance, jak klasických, tak 
latinsko amerických.

Je naplánován i 3. ročník tanečního kurzu, v termínu od 13. ledna do 22. února 
2025. Zájemci se mohou hlásit Aleně Růžičkové. Pokud již nyní víte, že se kurzu rádi 
zúčastníte, neváhejte se ozvat, tel. 607 960 729.

V říjnu zahajujeme plavecké výcviky škol, a proto žádáme naše návštěvníky, aby sle-
dovali naše stránky www.bazenprimda.cz, popřípadě facebookové stránky BAZÉN 
Přimda, kde bude vždy zveřejněn aktuální rozpis s uvedením provozní doby plaveckého 
bazénu.
Po prázdninové pauze běží opět lekce AQUA-AEROBIKU s lektorkou Andreou.
S příchodem chladnějších dnů je naše SAUNA stále zaplněna, proto žádáme naše ná-
vštěvníky o PŘEDCHOZÍ REZERVACI na tel. 720036976 nebo 374796555. 
Děkujeme všem návštěvníkům za věrnost a budeme se i nadále těšit na setkání s Vámi…

Lucie Šperková, ředitelka Přimdských sportovišť, p.o.

Taneční kurz pro dospělé

KDYŽ PŘIMDA TANČÍ
Třetí ročník tanečních kurzů pro 
dospělé od ledna 2025.

TERMÍN: od 13.1.2025 každé 
pondělí od 19:00

6 lekcí + závěrečný večírek

MÍSTO: Kulturní dům Přimda

CENA: 2.000,- Kč / taneční pár

Přihlášky na tel. č. 607 960 729 
u paní Aleny Růžičkové



18

První takovou jarní se-
šlostí je samozřejmě po-
slední duben, kdy se tradič-
ně postavila krásná májka, 
u které jsme se potom v hoj-
ném počtu sešli při pálení 
čarodějnice. 

Při opékání buřtů se 
v dobré náladě zrodil plán na 
druhý den: „Oslavíme Svá-
tek práce jízdou v traktorech 
na Přimdu“. Ráno jsme se 
sešli na návsi, trochu stroje 
vyzdobili a vyrazili na oslav-
nou jízdu okolo Újezda. 
Příjemným překvapením 
byli lidi čekající před domy, 
někteří vybaveni mávátky, 
sdílející s námi tuto nevšed-
ní radostnou událost. Napo-
prvé a takto narychlo se se-
šlo sedm strojů, každý jiný, 
vzhledem i stářím, a i někteří 
řidiči svým kostýmem bavi-
li sledující. Nejstarší borec 
slavil týden poté 80. naro-
zeniny, a to taky stálo za to 
😊. Máme představu, jak 
tuto povedenou akci pozved-
nout trochu výše a zapojit 
traktoristy i z dalších vesnic 
v okolí, ale to až příště…

Nemůžeme nezmínit ho-
kejové mistrovství světa 
v Praze, kdy jsme stejně 
jako všude jinde pravidelně 

Co nového v Újezdě?

Hokej
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Kaplička - slavnost

fandili a dočkali se po tak 
nekonečně dlouhé době od-
měny…

Největší naší akcí v tomto 
roce byla Újezdská pouť, 
která se konala 22. 6. u pří-
ležitosti 30letého výročí po-
stavení naší krásné kaplič-
ky, a zároveň jsme ji spojili 
s Dnem dětí, který každoroč-
ně pořádáme.  Pouť se kona-
la ve spolupráci s německý-
mi občany, kteří každoročně 
a stejně tak i letos, pořádali 
v Újezdě mši. 

První v celodenním programu byly rybářské závody pro děti, účastnilo se 16 dětí 
všech věkových kategorií. Všechny úlovky měřil tým rozhodčích, naměřené centimetry 
se rybářům sčítaly. Vítězem byl ten, kdo nachytal za tři hodiny nejvíce centimetrů. Pro 
děti jsme měli připravené krásné poháry a pro vítěze naviják, který nám věnoval pan 

Rybáři děti
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Kubíček z Tachova. Nejvíc 
nachytala Kristýnka Vítov-
ská, která nachytala přes dva 
metry. Druhý skončil Tadeáš 
Doskočil, který byl zároveň 
oceněn za největší úlovek 
a třetí se umístil domácí Ta-
deáš Pomahač.  

 
U kapličky jsme hned 

v ranních hodinách postavili 
dva stánky s občerstvením 
a sezení pro hosty. Ob-
čerstvení a obsluhu měly 
na starosti naše drahé po-
lovičky, které nás všech-
ny překvapily sladěním 
se do „újezdských krojů“. 

Pohádkové bytosti

Kaplička - ženy v krojích
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Děti v lese

V jednom stánku se připravovaly dobroty na grilu, gulášek a nápoje 
a v druhém pouťové koláče a buchty, které upekla samozřejmě naše děvčata. Koláče 
měly obrovský úspěch, báli jsme se, že se neprodají, ale nezbyl ani jeden… Věřím, že 
by kvalitu újezdských koláčů ocenili i Chodové.

Dalším bodem programu byla mše k 30letému výročí postavení kapličky. Přijelo 
mnoho lidí ze sousedního Německa, většinou pozůstalí starousedlíků, kteří po válce 
odešli, ale i lidí z okolí. Mše se konala venku před kapličkou.

Od jedné hodiny odpo-
ledne byla naplánována již 
tradiční pohádková cesta 
pro děti. Letos, vzhledem 
k celodennímu programu, 
jsme museli připravit trasu 
se startem i cílem v Újezdě. 
Bohužel jsme byli limitováni 
silnicemi okolo a nechceme, 
aby se přes ně přecházelo, 
tak jsme moc možností výbě-
ru neměli. Zároveň se vždy Mapka trasy
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snažíme, aby děti a dospělí, poznávali okolí vesnice. Vzhledem k dešti v týdnu před 
akcí nebyl terén úplně ideální, ale náročnou cestu zvládli rodiče i s dětmi v kočárku. 

Cesta začínala u kapličky, na děti čekalo 11 stanovišť, kde byly v kostýmech na-
chystané pohádkové postavy s připravenými úkoly, které děti plnily. Za splněné úkoly 
dostávaly děti sladkosti. 

Během toho, než se nám všichni z pohádkové cesty vrátili, jsme museli všechno od 
kapličky přesunout ke klubovně, kde pokračoval další program pro děti a potom pro 
dospělé. 

U klubovny jsme v rámci příprav na pouť měli nejvíce práce. Pozemek vyžadoval 
úpravy, museli jsme navozit nějakou hlínu na srovnání, odvezly se kameny, postavili 
jsme zábradlí, schody, a hlavně, přenosné pódium.  

Odpoledne jsme u klubov-
ny začali čtením pohádky na 
pódiu. Poté se děti přesunuly 
do lesa nad klubovnu, kde na 
ně čekalo překvapení v po-
době pohádkového stromu 
a hledání sladkého pokladu. 

Paralelně s pomalu končí-
cím dětským programem, si 
začaly na pódiu připravovat 
aparaturu naše spřízněné ka-
pely Tachmusic a Discovery 
band, které se ve vystoupe-
ních střídaly až do pozdních 

Village people

Odpolední zábava



večerních hodin. Pro nás organizátory bylo příjemným překvapením, kolik lidí se odpo-
ledne za klubovnou sešlo.

Pro všechny, kdo nebyli na našem plese, vystoupili znovu „Újezdští Village people“ 
a všichni se bavili až do pozdních večerních hodin. 

Doufáme a děkujeme, že naši sousedé poblíž klubovny jsou tolerantní a jednou za 
čas nám podobný večer prominou. 

Děkujeme samozřejmě všem, kteří se přijeli podívat a pobavit se spolu s námi, mys-
líme si, že to stálo za to. Určitě se budeme těšit zase příští rok…. 

Dalším naším setkáním byly 14. 7. rybářské závody, tentokrát pro dospělé. Okolo 
rybníka jsme připravili 17 stanovišť, přihlásilo se 16 lidí z Újezda, Přimdy, Sedliště 
a dokonce jeden z Holubče. Po zahájení si rybáři vylosovali chytací místa a mohlo 

se začít. Úlovky se měřily 
a sčítaly, vítězem byl ten, 
kdo nachytal nejvíce ryb. 
Pro tři nejlepší byly připra-
veny krásné poháry. 

Poslední akcí bylo 31. 8. od-
poledne Rozloučení s létem, 
kdy jsme opět u kapličky 
připravili pro děti i dospělé 
z vesnice turnaje v ping pon-
gu a pétanque.  Účelem bylo 
se zase společně sejít, po-
sedět u pivečka, dát si něco 
dobrého na grilu a trochu si 
zasportovat.  Večer se chyta-
ly ryby na našem rybníčku, 
tentokrát o největší úlovek. 
Za všechny disciplíny se roz-
dávaly medaile, z nichž mají 
vždy radost děti i dospělí… 

Všem Újezďákům, kte-
ří se zapojují do organizací 
a příprav, moc děkuji a dou-
fám, že se přidají ještě dal-
ší… 

 
Michal Bureš
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Rybářské závody pro dospělé

Rozloučení s létem
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Jarní úklid

V sobotu 27. 4. 2024 proběhl opět jarní úklid Třískolup. Ráda bych tímto poděkovala 
paní Aleně Horákové za organizaci akce. Dík patří samozřejmě i těm, kteří si našli čas 
a pilně uklízeli obec a i její okolí.

Májka

Májka a pálení čarodějnic se letos vydařily nejen díky všem, kteří se do organizace za-
pojili, ale i díky úžasnému počasí. Letos navíc prošel obcí i čarodějnický průvod. 

 

Dětské hřiště

Máme nové dětské hřiště určené spíše 
starším dětem. Řádit lze na lanové py-
ramidě vysoké 4,5 metru nebo na vel-
kém houpacím hnízdě pro několik osob. 
K využití zůstal navíc i kolotoč. Poděko-
vat bych chtěla paní Michaele Horáčko-
vé za pomoc při vybírání prvků a komu-
nikaci s realizační fi rmou. 

Fotbalové hřiště

Na naše fotbalové hřiště se díky mladší 
i starší „omladině” navrací život. Na jaře 

Co nového v Třískolupech?
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S potěšením Vám oznamujeme, že jste byla přijata na školu čar a kouzel na Včelnici. 
Studentky se musí ohlásit na recepci při příjezdu v den 28.7.2024 mezi půl 10. a 10. 
hodinou.
Prosím, věnujte zvýšenou pozornost přiloženému seznamu věcí a dovedností nezbytných 
pro Váš pobyt.
Těšíme se na shledání s Vámi, jakožto s novou generací nadaných čarodějů a čarodějek.
Vaše Profesorka McGonagallová

Takovýto zvací dopis přinesla sova do schránky každému z účastníků letního tábo-
ra na našem tábořišti Včelnice, která se letos proměnila v Letní školu čar a kouzel. 
Na novou generaci nadaných čarodějů a čarodějek tak čekalo 14 dní nových zážitků, 
her a dobrodružství.  

Tentokrát pro většinu táborníků začínal tábor v neděli dopoledne. Každý po příchodu 
na tábor předložil zvací dopis do Letní školy čar a kouzel a po vyřízení nezbytných 
formalit se každý ubytoval buď v podsadě nebo v týpí. Letos byl větší zájem o spaní 
v týpí, tak jsme museli postavit 7 týpí na spaní. Po deštivých zkušenostech z loňského 
tábora jsme letos stavěli oddílové sněmovní týpí, pojmenované Sedma, hned první den, 
naštěstí bylo letošní počasí podstatně příznivější a zázemí Sedmy jsme tak využili snad 
jen dvakrát nebo třikrát.

I naše Letní škola čar a kouzel na Včelnici měla 4 koleje – Havraspár, Mrzimor, Ne-
belvír a Zmijozel, a do jednotlivých kolejí rozděloval studenty náš moudrý klobouk. 
Po rozdělení do školních kolejí čekalo na všechny překvapení, kterým byl bublinář. 
Po ukázkách malých i velkých bublin si tak každý mohl vyzkoušet, jak se takové bub-
liny dělají. 

      

Letní škola čar a kouzel 7. oddílu 
skautů a skautek z Přimdy 

proběhl vesnický fotbalový miniturnaj. 
Rádi bychom postupně hřiště obnovili 
a upravili, aby mohlo lépe sloužit svým 
účelům. Velice děkuji panu Petru Zema-
novi za jeho konzultace a za pokácení 
náletu, aby se hřiště mohlo zvětšit. Dále 
děkuji všem, kteří dřevo pálili a odváželi, 
či se jakkoli zapojili. 

Gabriela Rieger
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Co by to bylo za čaroděje a čarodějky, kdyby neměli svoji kouzelnickou hůlku, a tak si 
každý takovou vyrobil sám a k ní si i vymyslel svoje kouzelné zaříkávadlo. Všichni si 
dali na své kouzelnické hůlce opravdu záležet, některé byly obzvláště vyvedené. Stejně 
tak si každá studentská kolej navrhla a pak i vyrobila vlajku své koleje, také se moc 
vydařily. Z čarodějné rukodělné činnosti to však nebylo vše. Při jednom výukovém do-
poledni profesorky Becky se naši studenti učili, jak obarvit látku pomocí bylinek, což si 
pak následně i vyzkoušeli, každá kolej se společně snažila obarvit kus látky na červeno 
nebo na žluto, což se každé koleji podařilo. Dalším z úkolů bylo vyrobit loďku, která by 
byla schopna bezpečně přepravit draka, kterého si před tím každá kolej vylosovala. Ten 
drak se nesměl při přepravě po vodě namočit. Dřevník za srubem byl prakticky každou 
možnou chvíli využíván k vyřezávání z borové kůry nebo opracovávání klacíků. 

Celý tábor provázely buď etapo-
vé hry s čarodějnou tématikou 
(např. Střádání věšteb, Kouzel-
nická dáma, Kámen mudrců, 
Vrba mlátička, noční lov Patronů 
…) nebo souboj čtyř kouzelníků, 
při kterých musely studentské 
koleje prokázat svůj um, rych-
lost, mrštnost, zručnost, chytrost, 
vynalézavost a důvtip. 

Bublinář

Lodě s draky

Modrý klobouk
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Každá čarodějnická škola má svoji 
knihovnu, i my ji měli a o poledním 
klidu byla studenty hojně využívá-
na. Krom knihovny jsme si hlasitě 
četli z knihy Bajky barda Beedleho. 

Velkým hitem bylo Kouzelnické 
Bingo, které se hrálo během tábora 
celkem třikrát a pokaždé si výherci 
odnášeli pěkné plyšové ceny. Co by 
to bylo za školu čar kouzel, kdy-
by se nekonal kouzelnický ples. V 
podvečer za počínajícího šera jsme 
se všichni sešli v kouzelnickém na 
plácku nad táborem, kde jsme si 
ples všichni užili. 

I letos jsme měli na táboře návštěvu 
z CHKO, kdy nám jeho pracovnice 
povídala o přírodě v Českém lese a 
odpovídala na mnohdy záludné otázky našich studentů. 

Počasí bylo povětšinou přívětivé, a tak jsme letos vyrazili vlakem na zmrzlinu do Me-
dové kavárny v Bělé, zmrzlina byla jako vždy výborná. Většina se do tábora vracela 
zase vlakem, jen některá vlčata se rozhodla vrátit do tábora pěšky společně s Vlky a 
Kojoty – zvládla to skvěle. 

Dvě světlušky se rozhodly splnit si zkoušku „Tři kapky rosy“ a poslední část zkoušky 
(putování přírodou) podstoupily i když pršelo, avšak pouze Rusalce se podařilo splnit i 
tuto poslední část zkoušky.  

Jeden den si družina Kojotů (skautky a skauti) prohodila role s vedoucími a družinou 
Vlků a připravila si program pro celý tábor, a to od rána do večera. Připravili si to oprav-
du dobře, všem se program líbil a všichni si to náramně užili.

Druhý táborový čtvrtek byl ve znamení dopoledního deště, lívanců k obědu a odpolední 
návštěvy Prasinek, kde každý ze studentů měl možnost utratit všechny své získané bo-
díky, ať už to bylo v Krámku u Prskající Taškářky za různé užitečné věci, nebo krčmě 
U Tří košťat za Hihňavou vodu, Tekuté štěstí či Máslový ležák, nebo v Kratochvilných 
kouzelnických kejklích, aneb co vůbec nepotřebujete, nebo v Medovém ráji. Jako každý 
rok si to všichni náramně užili.

V pátek, předposlední den, dostal každý ze studentů kouzelnické vysvědčení a pak nás 

Táborová knihovna
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už čekalo bourání všech týpí, příprava závěrečného ohně a poslední táborové večeře. 
Na poslední večerní nástup nás přijel navštívit starosta města Přimda a zůstal s námi 
i na závěrečný táborový oheň, kde jsme si zhodnotili tábor a pak už jsme jen zpívali 
do posledních pohasínajících plamínků táborového ohně. 

           

                                                                                                                                  

 

Máme za sebou další tábor, který se táborníkům líbil. Každý si z tábora odváží něco 
nového a někteří i nové přezdívky. A už teď se všichni těší na příští tábor. Velké po-
děkování patří všem dospělým členům, kteří se podíleli na chodu tábora, zejména pak 
Vlčicím a Vlkům, kteří si připravili letošní táborovou hru. Je to fajn mít takovou partu 
lidí, kteří mají společný cíl.

Sluníčko – vedoucí skautského oddílu

Závěrečné vyhodnocení

Oddílové foto

Závěrečný oheň 
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Letošní prázdniny se nesly v duchu střídavého počasí, což ovlivňovalo i počty turistů. 
Byly dny s dobrou účastí, ale i dny, kdy přicházeli pouze jednotlivci. Rekordním dnem 
byl 6. srpen, kdy nás navštívilo 52 hostů. Denní průměr byl 22 návštěvníků. Je pochopi-
telné, že nejvíce bylo našich občanů (1170), dále pak 85 Němců a jednotlivci z dalších 
10 zemí.
Z upomínkových předmětů se nejvíce prodávají turistické vizitky (samolepící nálepky) 
a magnetky. Celkem jsme prodali zboží za 26 329 Kč.
Zvýšil se zájem o návštěvu našeho muzea, kde v současné době máme zapůjčenou 
výstavu kočárků a panenek. Pochvalné zápisy do pamětní knihy svědčí o spokojenosti 
návštěvníků.
Nově byla u infocentra vybudována nabíjecí stanice pro elektrokola.
V měsíci říjnu proběhnou dvě celostátní akce: „Měsíc věží a rozhleden“ (29.9. – 28.10.) 
a „Týden turistických informačních center“ (24.10. – 30.10.). My pro vás také v těchto 
dnech připravujeme několik zajímavostí. Co konkrétně vás čeká, bude zveřejněno ve 
vývěsní skříňce infocentra.
Těšíme se na vás.

Karel Halla

Letošní ročník veletrhu cestovního ruchu ITEP v Plzni (26. – 28. 9. 2024), který každo-
ročně pořádá Plzeňský kraj, opět přivítal mnoho turistů a milovníků památek. Destinace 
Český les zde Domažlicko a Tachovsko prezentovala hned čtyřmi stánky a oblíbenými 
hravými prvky pro děti. Velkou pozornost návštěvníků navíc přitahovaly vystavené mo-

Prázdniny v infocentru

Přimda na veletrhu cestovního ruchu ITEP v Plzni
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dely hradu Přimda a jízdárny ve Světcích. 
Vedle cestovatelských přednášek probíhaly v rámci doprovodného programu veletrhu 
také workshopy pro studenty škol k tématům spjatými s dobou Karla IV. Právě model 
hradu Přimda, který je běžně ke zhlédnutí v muzeu v budově městského úřadu, se tak 
stal velmi vítanou výukovou pomůcku. Díky němu si již nyní dokážou děti lépe před-
stavit, jak středověké strážní hrady v západních Čechách vypadaly. Velmi za jeho zapůj-
čení městu Přimda a místnímu muzeu děkujeme.

Lenka Křížková, ředitelka Destinační společnosti Český les, www.ceskyles.eu

V měsíci září Domácí hospic Západ, z. s., se sídlem v Tachově, oslavil druhé výročí 
provozu.
„Jsme zde, aby naši klienti mohli užívat důstojnost, pohodlí a bezpečí domova i v po-
sledních chvílích svého života“, říká zakladatelka hospice Monika Kotenová. Cílem 
hospice je poskytování služeb mobilní paliativní péče a návštěvní služby v domácím 
prostředí klienta.
Poskytuje odborné poradenství v péči o nevyléčitelně nemocné, a v oblasti sociální 
podpory, aby podpořili blízké a pozůstalé klientů. 
V rámci služeb je možné využít i půjčovnu zdravotních pomůcek. Služby hospicové 

Domácí hospic Západ



péče poskytuje prostřednictvím multidisciplinárního týmu. 
Za uplynulý rok, po území Tachovska, Domažlicka a Plzně severu ujely pracovnice 
hospice přes 13 000 km. Hospic poskytl okolo 900 intervencí zdravotních sester, so-
ciální pracovnice, psycholožky a kaplanky. „Jsem ráda, že jsem se mohla stát součástí 
důležité sítě zdravotní a sociální péče v regionu, kde je jí nedostatek. V hospici jsem 
potkala lidsky mimořádně vřelé lidské prostředí“, komentuje svoji práci kaplanka Juli-
ana Hamariová.
Po stabilizačním období letos přistoupil spolek ke změně struktury, aby více odpovídala 
duchu služby. Hospic zůstává závislý na svých největších podporovatelích: městech, 
obcích, fi remních dárcích a jednotlivcích z řad klientů a přátel hospice, o jejichž přízeň 
nadále stojí a váží si jí. Důkazem, že je služba potřebná, jsou rodiny, které vyhledávají 
hospicovou podporu. Jeden z klientů, kterému po dvaceti dnech péče doma zemřela 
manželka, o hospici říká: „Na začátku mě překvapila rychlost, s jakou nabízené služ-
by začali poskytovat. Dostavil se pocit úlevy, že v tom nejsme sami. Dostalo se nám 
zdravotní i psychické pomoci až do úplného konce, kdy s námi byla sestřička Martina a 
poskytla nám laskavou podporu.“
Nejen pozůstalí, ale také všichni, které hospicová péče zajímá, se s týmem Domácího 
hospice Západ, z. s. sejdou o dušičkovém víkendu 3.11.2024 ke sdílení a vzpomínání v 
prostorách Sedmdesátky, na náměstí Republiky 70 v Tachově.  
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Kašna na náměstí v Přimdě před rekonstrukcí a během restaurování

Projekt je spolufi nancován z rozpočtu Plzeňského kraje.



Přimdský zpravodaj č. 2/2024
Periodický tisk územního samosprávního celku

Ev. číslo: MK ČR E 14779
Vychází: 2x ročně

Datum a místo vydání: 2. týden v říjnu, Přimda

Vydavatel: 
Město Přimda, náměstí Jindřicha Kolowrata 112, 

348 06  Přimda, IČO: 00260118
www.mestoprimda.cz

Tento výtisk je samostatně neprodejný.
Foto obálka: Hana Vondráčková

Grafi cké zpracování a tisk:
Marienprint s. r. o., Zámecká 183, Planá

www.marienprint.cz

Náklad 550 ks


